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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezik újragondolni a magyar Stratégiai Tervet a 
környezetvédelem és a klímavédelmi célok érdekében? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A magyar  mezőgazdaságba  több ezen  milliárd  forintnyi  támogatás  érkezik  az  Európai  Unió  új
Közös Agrárpolitikáján (KAP) keresztül 2023-2027 között. A támogatásokat két csoportba osztották
és két pilléren keresztül folyósítják az agráriumnak. Az egyik a területi alapú támogatások, amik a
versenyképességet  szolgálják,  a  másik  pedig  az  ökoszisztéma-szolgáltatások  fenntartásáért
kompenzálja a gazdákat, amire igen nagy hangsúlyt fektet az EU és több tagállama is. A korábbi
KAP-programokhoz képest növelte a környezeti ambíciókat, elvárja a tagállamoktól, hogy a teljes
KAP  tagállami  költségvetés  40  százalékát  a  klímaváltozás  elleni  védekezéssel  és
környezetvédelemmel  összefüggő  tevékenységek  ösztönzésére  fordítsák.  Ennek  érdekében  a
korábbiakhoz képest csökkentették az első pillére jutó támogatásokat.

 

Ezeknek a támogatásoknak a tervezett felhasználásáról szól a magyar Stratégiai Terv, amelynek első
változatát december 30-án nyújtotta be az Agrárminisztérium az Európai Bizottságnak. Ebből az
anyagból  kiderül,  hogy  különböző  módokon  a  második,  azaz  a  környezetvédelemre  fókuszáló
támogatási összegekből a kormány a maximálisan átcsoportosítható összeget, mind átvezette az első
pilléres  kifizetésekhez.  Ez,  a  gyenge  forint  mellett,  éppen  arra  elegendő,  hogy  a  terület  alapú
támogatásokat  szinten tartsák,  amivel  továbbra is  elsősorban a  nagyüzemi gazdálkodás  számára
biztosítanak forrásokat. Mindezek mellett az agrökológiai program számára minimális támogatást
irányoz elő a terv, miközben a II. pillérben az élelmiszeripar és a versenyképesség fokozása a fő cél.



 
Világosan  látszik  tehát,  hogy  Önök  számára  egyáltalán  nem  fontos  a  környezetvédelem  és  a
klímavédelmi célok elérése, hiszen pénzt vonnak el, a versenyképesség és a jövedelmezőség javára.

 

Ezzel kapcsolatban tisztelettel kérdezem, hogy tervezik-e újragondolni a magyar Stratégiai Tervet a
környezetvédelem  és  a  klímavédelmi  célok  érdekében?  Mikor  látják  végre  be,  hogy  a
versenyképesség és a jövedelmezőség javára elhanyagolni a fentebb említett célokat a természeti
erőforrásaink feléléséhez és klímakatasztrófához vezet?

 

Válaszát várva.

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2022.01.20.
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